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Abstract

        
Information on the number of benzodiazepine prescriptions in all the departments of the Innsbruck University Clinics in 1985 was obtained from the hospital pharmacy. Expenditure on benzodiazepines amounted to 0.5% of total medication costs. In a second step, the authors questioned 264 patients from the five largest departments about benzodiazepine use. On the day of the interview, 24.1 % of all investigated male patients and 20.5% of the female patients were taking benzodiazepines. Of the patients found to take benzodiazepines, 34.5 % had already been using these before hospital admission. One-fifth of these patients reported problems when trying to stop medication.


      
        
Zusammenfassung

        
Die Benzodiazepinbestellungen aller Abteilungen der Innsbrucker Universitätsklinik von der Krankenhausapotheke im Jahre 1985 wurden erfaßt. Die Ausgaben für Benzodiazepine betrugen 0,5 % der gesamten Medikamentenkosten. In der zweiten Stufe der Studie wurden 264 Patienten der 5 größten KJinikabteilungen hinsichtlich der Benzodiazepinanwendung befragt. 24,1% aller befragten Patienten und 20,5% der Patientinnen nahmen am Tag der Befragung Benzodiazepine ein. 34,5% der Patienten, bei denen eine Benzodiazepineinnahme festgestellt wurde, nahmen diese Präparate bereits vor ihrer Einweisung ein. Ein Fünftel dieser Patienten gab an, daß der Versuch einer Einstellung der Benzodiazepineinnahme Probleme mit sich bringe.
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